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P R O T O K Ó Ł  Nr LIX/23 

 
z LIX sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka 
 

z dnia 29 listopada 2023 r. 
 

 
 

 

 

Tematyka sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z  sesji Rady Gminy z dnia: 28 września 2023 r., 11 października 2023 r. 

oraz 6 listopada 2023 r. 

4. Wystąpienie Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej X kadencji z Powiatu Kłobuckiego.   

5. Informacja nt. „Stan przygotowania gminy do sezonu zimowego 2023/24”. 

6. Wnioski. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

8. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

9. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie od 28 września 2023 r.  

10. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od 28 września 2023 r. 

11. Stanowisko Rady Gminy Wręczyca Wielka w sprawie reparacji, odszkodowań                                            

i zadośćuczynienia  z tytułu strat,  jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 

późniejszej okupacji. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

13.  Podjęcie uchwał w sprawach finansowych. 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad LIX sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

 
 

 

 



 

Rada Gminy Wręczyca Wielka na LIX sesji zwyczajnej w dniu 29 listopada              

2023 r. podjęła następujące uchwały: 
 

1) Uchwała Nr LIX/461/23 w sprawie wystąpienia z apelem do Międzynarodowego Komitetu 

Olimpijskiego w sprawie zapobiegania udziałowi rosyjskich i białoruskich sportowców                           

w igrzyskach olimpijskich oraz zawodach rangi międzynarodowej, 
 

2) Uchwała Nr LIX/462/23 w sprawie wystąpienia z apelem do środowisk samorządowych                            

i obywatelskich w sprawie solidarności i wsparcia mniejszości polskiej na Białorusi w obliczu 

represji białoruskich władz, 
 

3) Uchwała Nr LIX/463/23 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów na okres do 3 lat dla 

dotychczasowych dzierżawców nieruchomości gruntowych, 
 

4) Uchwała Nr LIX/464/23 w sprawie wyrażania zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Wręczyca Wielka a Gminą Kłobuck w sprawie przekazania przez Gminę Wręczyca 

Wielka zadania w zakresie zapewnienia w roku 2024 bezpłatnego transportu i opieki uczniom                   

z miejscowości Pierzchno do Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Libidzy Gminie 

Kłobuck, 
 

5) Uchwała Nr LIX/465/23 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego, 
 

6) Uchwała Nr LIX/466/23 w sprawie przyjęcia „Rocznego programu współpracy Gminy 

Wręczyca Wielka z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 

rok”, 
 

7) Uchwała Nr LIX/467/23 w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego 

„Posiłek dla dzieci  i młodzieży” na lata 2024-2028, 
 

8) Uchwała Nr LIX/468/23 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 
 

9) Uchwała Nr LIX/469/23 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego                 

do udzielenia wsparcia  w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028, 
 

10) Uchwała Nr LIX/470/23 w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości Wręczyca 

Wielka nazwy „Jaśminowa”, 
 

11) Uchwała Nr LIX/471/23 w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości Wręczyca 

Wielka nazwy „Różana”, 
 

12) Uchwała Nr LIX/472/23 w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości Hutka nazwy 

„Dębowa”, 
 

 

 

 

 

 



 

13) Uchwała Nr LIX/473/23 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/262/21 Rady Gminy Wręczyca 

Wielka z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie określenia zasad i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty spłat należności pieniężnych gminy i jej jednostek, do których nie stosuje się 

przepisów ustawy – Ordynacja Podatkowa, oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej                               

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 
 

14) Uchwała Nr LIX/474/23 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
 

15) Uchwała Nr LIX/475/23 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 
 

16) Uchwała Nr LIX/476/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca 

Wielka na lata 2023-2033. 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
Imienny wykaz głosowań radnych umieszczony jest na stronie podmiotowej Gminy Wręczyca 

Wielka: http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/ w zakładce: 

Organy/Rada Gminy/Sesje/Imienne wykazy głosowań radnych.  

Wykaz głosowania imiennego z sesji Rady Gminy w dniu 29 listopada 2023 roku stanowi 

jednocześnie załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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RG.0002.12.2023                       

 

P R O T O K Ó Ł   Nr  LIX/23 
 

z LIX sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

odbytej w dniu 29 listopada 2023 r. w  godz. 12.04 – 14.32 

  w sali narad Urzędu Gminy we Wręczycy Wielkiej 

_ _  _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  
 

 

W sesji udział wzięli: 

-  11  Radnych             -   wg listy obecności  

-  Wójt Gminy              -  Pan Tomasz Osiński 

-  Sekretarz Gminy       -  Pani Magdalena Kasprzak 

-  Skarbnik Gminy        -  Pani Barbara Jezior 

-  Radca Prawny           -   Pani Renata Ostojska 

-  Pracownik Urzędu Gminy - Referat Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Gospodarki    

Nieruchomościami 

Goście zaproszeni:        

Starosta Powiatu Kłobuckiego i Radna Powiatowa        -  Pani Zdzisława Kall       

Wicestarosta Powiatu Kłobuckiego i Radna Powiatowa -  Pani Aneta Kiepura  

Radna Powiatowa                                                             -  Pani Justyna Strzelczyk 

W zastępstwie Komendanta Komisariatu Policji we Wręczycy Wielkiej – Aspirant Paweł Grzesiak 

 

Dyrektorzy jednostek organizacyjnych: 

-   Pani Monika Mańczyk          -  Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej               

-   Pani Agnieszka Brodziak      -  Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury                   

-   Pan Mateusz Wąsiński          -  Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych  
 

 

Sołtysi z terenu Gminy Wręczyca Wielka: 

-   Pani Maria Polak – Sołectwo Wręczyca 

-   Pan Henryk Brzezicha – Sołectwo Szarlejka 

 

Porządek obrad sesji (przyjęty przez Radę Gminy na początku sesji): 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy z dnia: 28 września 2023 r., 11 października 2023 r. oraz 

6 listopada 2023 r. 

4. Wystąpienie Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej X kadencji z Powiatu Kłobuckiego.   

5. Informacja nt. „Stan przygotowania gminy do sezonu zimowego 2023/24”. 

6. Wnioski. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

8. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

9. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie od 28 września 2023 r.  

10. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od 28 września 2023 r. 

11. Stanowisko Rady Gminy Wręczyca Wielka w sprawie reparacji, odszkodowań                                            

i zadośćuczynienia  z tytułu strat,  jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 

późniejszej okupacji. 
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12. Podjęcie uchwał w sprawach różnych: 

1) w sprawie wystąpienia z apelem do Międzynarodowego Komitetu Olimpijskiego w sprawie 

zapobiegania udziałowi rosyjskich i białoruskich sportowców w igrzyskach olimpijskich oraz 

zawodach rangi międzynarodowej, 

2) w sprawie wystąpienia z apelem do środowisk samorządowych i obywatelskich w sprawie 

solidarności i wsparcia mniejszości polskiej na Białorusi w obliczu represji białoruskich władz, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów na okres do 3 lat dla dotychczasowych 

dzierżawców nieruchomości gruntowych, 

4) w sprawie wyrażania zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Wręczyca Wielka                      

a Gminą Kłobuck w sprawie przekazania przez Gminę Wręczyca Wielka zadania w zakresie 

zapewnienia w roku 2024 bezpłatnego transportu i opieki uczniom z miejscowości Pierzchno                  

do Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Libidzy Gminie Kłobuck, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego, 

6) w sprawie przyjęcia „Rocznego programu współpracy Gminy Wręczyca Wielka                                     

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r.     o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok”, 

7)  w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego „Posiłek dla dzieci                         

i młodzieży” na lata 2024-2028, 

8) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

9) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do udzielenia wsparcia                       

w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

10) w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości Wręczyca Wielka nazwy 

„Jaśminowa”, 

11) w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości Wręczyca Wielka nazwy „Różana”, 

12) w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości Hutka nazwy „Dębowa”, 

13) w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności dla Subregionu Północnego 

Województwa Śląskiego wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko”.   (p. punkt 

wycofany z porządku obrad w trakcie sesji – tj. podczas jego realizacji). 

13.  Podjęcie uchwał w sprawach finansowych:  

      1) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/262/21 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia                      

25 czerwca 2021 r. w sprawie określenia zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania 

na raty spłat należności pieniężnych gminy i jej jednostek, do których nie stosuje się 

przepisów ustawy – Ordynacja Podatkowa, oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej                               

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, 

        2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

        3) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

        4) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata                     

2023-2033. 

14. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

15. Zamknięcie obrad LIX sesji zwyczajnej Rady Gminy. 
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Ad. 1. 
 

           Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dokonał otwarcia LIX sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka, zwołanej na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                             

o samorządzie gminnym.   

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż sesja jest prawomocna,                    

w związku z czym Rada Gminy może podejmować prawomocne uchwały i decyzje, ponieważ w sesji 

uczestniczy większość Radnych.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

- Pan Artur Brodziak 

- Pani Anita Toborek 

- Pan Wiesław Żerdziński 

Radny nieobecny nieusprawiedliwiony: 

- Pan Piotr Wydmuch.  

 

Radny Pan Paweł Kocik o godz. 12.35 opuścił obrady sesji  – zwolnienie usprawiedliwione. 

Sesja została otwarta przy obecności 11 Radnych.  
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powitał wszystkich Zgromadzonych, 

zaproszonych Gości wymienionych jak na wstępie oraz Mieszkańców Gminy.  

 

Ad.2. 
 

          Przedstawienie porządku obrad 
 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Państwo Radni                               

w ustawowym terminie otrzymali porządek obrad sesji. Następnie zapytał, czy do dzisiejszego  

porządku obrad będą jakieś pytania, czy ewentualnie Państwo Radni chcieliby poczynić jakieś 

zmiany.   
 

Radny Pan Janusz Ogłaza Przewodniczący Komisji Budżetowej: 

         - Szanowni Państwo, ja mam pytanie do Pana Wójta jeśli chodzi o pkt 12 Podjęcie uchwał               

w sprawach różnych - p.pkt 13 – jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej 

Mobilności dla Subregionu Północnego Województwa Śląskiego wraz z Prognozą oddziaływania 

na środowisko”. 

   Czy jest presja czasowa, że musi być taka uchwała podjęta na sesji w listopadzie? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński:  

- Panie Przewodniczący, myślę, że tak. Co do szczegółów tej uchwały, ponieważ przyszła ona                          

w okresie mojej nieobecności, poprosiłem pracownika merytorycznego – Pana Przygodę, który 

przedstawi Państwu całość sprawy. 

Na ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej i Komisji Budżetowej nie został 

przysłany jeszcze materiał, dlatego wykreśliliśmy to z porządku Komisji, ale te materiały, kolejny raz 

już poprawione, w wersji ostatecznej dotarły do nas. Dlatego jeżeli jest taka możliwość, to jak 

najbardziej prosiłbym o procedowanie tego w tym punkcie. 
 

Radny Pan Janusz Ogłaza Przewodniczący Komisji Budżetowej: 

- Do czego zmierzam Panie Wójcie – ten dokument ma ponad 300 stron. Dostaliśmy go w takim 

terminie, jakim dostaliśmy – ja mówię o sobie. Nie byłem w stanie zapoznać się i przeanalizować, 

tym bardziej, że jest to językiem typowo fachowym pisane. Dlatego jeśli mamy to dzisiaj 

procedować, to naprawdę bardzo by było dobrze, żeby ktoś z pracowników, który… - nie wiem, 

pracownicy nasi brali udział w tworzeniu tego planu? 
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Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński:  

- Brali udział w planach. Jeżeli chodzi o naszą Gminę, w małym stopniu dotyczy. Jest to plan 

subregionalny. Uwagi były zgłaszane z naszej strony, jeżeli chodzi o pracowników merytorycznych, 

do tego planu i one zostały uwzględnione.   

Radny Pan Janusz Ogłaza Przewodniczący Komisji Budżetowej: 

- Czyli były uwagi, które zostały uwzględnione? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński:  

- Tak. Jeżeli braknie czasu, czy odpowiedzi Pana Przygody będą niewystarczające, to wtedy 

będziemy mieli możliwość odrzucenia tego na kolejne posiedzenie sesji Rady Gminy. 

Radny Pan Janusz Ogłaza Przewodniczący Komisji Budżetowej: 

- Dobrze, dziękuję. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Proszę Państwa, wydaje mi się, że tutaj jest słuszność ze strony Przewodniczącego Ogłazy odnośnie 

tego punktu, ponieważ jest to dosyć poważna sprawa jeżeli chodzi o mobilność dla Subregionu 

Północnego Województwa. 

Podejmując taką uchwałę, muszą być Radni świadomi tego, za czym głosują. 

Mam propozycję taką, aby w punkcie 12. p.pkt 13 – zjawiła się osoba, która by ewentualnie nam 

wyjaśniła niektóre zagadnienia z tego tematu. Nie mniej jednak, jeżeli te zagadnienia i wyjaśnienia 

nie będą do końca zasługiwały na to, żeby Radni mogli zagłosować, to po prostu ten punkt 13.                       

z dzisiejszego porządku obrad usuniemy. Czy jest zgoda z Państwa strony w tym temacie? 

 

Głosów sprzeciwu nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się o inne pytania do porządku obrad. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński, który zwrócił się z następującą propozycją: 

- Panie Przewodniczący, jeżeli można – w punkcie 5. jest „Informacja o stanie przygotowania gminy 

do sezonu zimowego 2023/24”. Oczywiście mogę odpowiedzieć w tym punkcie, ale informacja na 

ten temat jest wskazana także w informacji z działalności międzysesyjnej, a to będzie publikowane        

i chciałbym, żeby mieszkańcy też mieli informację na ten temat zamieszczoną. Więc nie wiem czy 

jest taka zgoda, żebyśmy to ujęli w tej informacji łącznie, czy czytać tą informację dwukrotnie 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Proponują udzielić ją dwukrotnie 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński 

- Dobrze. 

 

Innych pytań i propozycji zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie 

przyjęcie porządku obrad w brzmieniu przedstawionym Radnym w materiałach na sesję. 
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 1 – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                               

0 „wstrzymujących się”) przyjęła porządek obrad LIX sesji zwyczajnej Rady Gminy                                      

w brzmieniu jak na wstępie, czyli w niezmienionej formie. 
 
 

 

 

Ad.3.  
 

           Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy z dnia: 28 września 2023 r., 11 października 

2023 r. oraz 6 listopada 2023 r. 
 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, że protokoły dotyczą dwóch sesji 

nadzwyczajnych i sesji zwyczajnej. 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy do tych protokołów, które Państwo Radni otrzymali 

drogą e-mailową, jak również były wyłożone w formie papierowej do wglądu w Biurze Rady, będą 

jakieś zastrzeżenia, ewentualnie jakieś zmiany do wprowadzenia. 

 

          Zastrzeżeń i propozycji zmian do protokołów z sesji Rady Gminy z dnia: 28 września 2023 r.,                      

11 października 2023 r. oraz 6 listopada 2023 r. – nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oświadczył, iż protokoły czytał, podpisał                               

i w 100%-tach się z nimi zgadza. W związku z tym proponuje, aby zagłosować nad wszystkimi 3. 

protokołami en bloc. 
 

Innych propozycji nie zgłoszono. Projekty protokołów z trzech ostatnich sesji zostały poddane pod 

głosowanie celem ich przyjęcia. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 2 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                                                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła protokoły z sesji Rady Gminy z dnia: 28 września 2023 r.,                     

11 października 2023 r. oraz 6 listopada 2023 r. 

 
 

 

Ad.4. 

           Wystąpienie Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej X kadencji z Powiatu Kłobuckiego.   

 

         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant, tytułem wstępu, zwrócił się do 

Zgromadzonych z informacją, iż uważał za stosowne, aby na dzisiejszą sesję poprosić nowo 

wybranego Posła Ziemi Kłobuckiej, który już został zaprzysiężony, a mianowicie Pana Henryka 

Kiepurę. Niemniej jednak Pan Poseł zadzwonił, że nie może być dzisiaj obecny z tego względu,                    

że Marszałek Sejmu zwołał na dzisiaj posiedzenie Sejmu, w którym Pan Poseł uczestniczy, o czym 

nie wiedzieliśmy wysyłając zaproszenie. Uważa jednak, że jest z nami poprzez Internet, ponieważ 

sesja jest nagrywana i na pewno będzie nas odsłuchiwał. 

         Następnie w imieniu własnym, całej Rady Gminy, Wójta Gminy oraz Mieszkańców naszej 

gminy, Przewodniczący Rady Gminy złożył Panu Posłowi serdeczne gratulacje w związku                             

z objęciem mandatu Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej. 

Pan Przewodniczący skierował do Pana Posła na Sejm RP Henryka Kiepury następujące słowa: 

- Panie Pośle, zdobyte poparcie w wyborach do Sejmu RP jest potwierdzeniem zaufania, jakim 

obdarzyli Pana mieszkańcy naszego okręgu wyborczego, a w szczególności gminy Wręczyca Wielka.  
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Jestem głęboko przekonany, że dzięki swojej bogatej wiedzy oraz doświadczeniu, wniesie Pan wiele 

nowych inicjatyw i pomysłów na rzecz i dla wspólnego dobra naszej Ojczyzny, jak i mieszkańców 

naszej gminy i powiatu. 

Liczę na naszą wspólną, dalszą współpracę, której wyznacznikiem będą nowe inwestycje, które – 

mam nadzieję, że w przyszłości powstaną. 

Życzę wielu sukcesów oraz wytrwałości w dążeniu do zamierzonego celu oraz osobistej satysfakcji                               

z realizacji zadań, a także dobrego zdrowia, pogody ducha i wielu radości w życiu osobistym.                           

Te życzenia i gratulacje składam w imieniu własnym, w imieniu całej Rady Gminy, Pana Wójta – na 

ręce żony Pana Posła, która jest tutaj obecna. 

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy wraz z Wójtem Gminy wręczyli kwiaty dla Pana Posła Henryka 

Kiepury na  ręce małżonki - Pani Anety Kiepury, składając jeszcze raz serdeczne gratulacje oraz 

wyrażając nadzieję dobrej i owocnej współpracy.  

 

(Aplauz) 

 

Wicestarosta Pani Aneta Kiepura wyraziła słowa podziękowania w imieniu Pana Posła Henryka 

Kiepury i powiedziała, iż Pana Posła wszyscy znamy – jak myśli – z tej dobrej strony i uważa, że nas 

nie zawiedzie, bo zależy mu na dobru mieszkańców oraz na dobru wszystkich samorządów 

gminnych, jak również naszego Starostwa Powiatowego. 

Także myśli, że Pan Poseł nas wszystkich nie zawiedzie i możemy liczyć na współpracę. 

Pani Wicestarosta jeszcze raz podziękowała, wyrażając obietnice przekazania życzeń i gratulacji.  

 

       Następnie, Pan Przewodniczący poinformował o następnym ważnym wydarzeniu z ostatnich dni, 

jakim był wybór nowych władz Powiatu, a mianowicie wybór Pani Zdzisławy Kall na Starostę 

Powiatu Kłobuckiego oraz wybór Pani Anety Kiepury na Wicestarostę Powiatu Kłobuckiego.  

Korzystając z obecności władz powiatowych na sesji, Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek 

Prubant w imieniu własnym, Rady Gminy oraz Pana Wójta złożył Paniom najserdeczniejsze życzenia 

oraz gratulacje z tytułu wyboru na powyższe stanowiska. 

Wyraził przy tym nadzieję, że w przyszłości, tak jak do tej pory, ta współpraca będzie układała się 

dobrze, z pożytkiem dla gminy Wręczyca Wielka i dla jej mieszkańców. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wraz z Wójtem Gminy, wręczając kwiaty, złożyli Pani Staroście oraz 

Pani Wicestaroście serdeczne życzenia i gratulacje. 

 

(Aplauz) 

 

Dalej głos zabrała Starosta Powiatu Kłobuckiego Pani Zdzisława Kiepura, która w pierwszych 

słowach serdecznie podziękowała we własnym imieniu oraz Wicestarosty Pani Anety Kiepury,                   

za dotychczasową współpracę, po czym skierowała do Zgromadzonych następujące słowa: 

-   Myślę, że jest to takie miejsce, gdzie są ludzie z wiedzą, z umiejętnościami. Radni bardzo 

zaangażowani w swoje tereny. Nie zawsze możemy sprostać postulatom naszych mieszkańców. 

Składa się na to bardzo wiele spraw – bo i brak może funduszy i niekiedy jakieś przeciwności od nas 

niezależne, ale i tak Państwo dajecie świetnie radę w tych trudnych czasach. Mieszkaniec jest dla was 

i dla nas najważniejszy. Wysłuchujemy różnych, niestety i gróźb i próśb, ale po to jesteśmy. 

Samorządy są po to, żeby były blisko mieszkańca i my ze swej strony jako Powiat zawsze 

deklarowaliśmy współpracę. Najlepszym dowodem na tą współpracę samorządową jest to, że nasz 

człowiek, z naszego terenu, został posłem. Czyli otrzymał zaufanie bardzo dużej grupy naszych 

mieszkańców, czyli że samorządy działają bardzo też i skutecznie. 

Dlatego my się deklarujemy, jeżeli mogę tak powiedzieć w osobie Pani Wicestarosty i moim – że 

oczywiście współpracę, Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, będziemy traktowały priorytetowo. 
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Wszystko co tylko będzie mógł Powiat zrobić dla naszego mieszkańca, dla tego samorządu, to tak 

właśnie będzie. 

Liczę też z drugiej strony na dobrą współpracę, na zrozumienie, na te postulaty, które Państwo 

będziecie mieli. Myślę, że jak nam zdrowie dopisze i dobre wiatry i nasz Poseł będzie z nami,           

to myślę, że dużo zrobimy jeszcze dla naszych mieszkańców. 

Wszystkiego najlepszego dla Państwa na następne dni, a przede wszystkim z okazji Świąt 

wszystkiego najlepszego, dużo zdrowia, dużo wszelkiej pomyślności, żeby Nowy Rok był owocny     

w inwestycje i spotkania w przyjaźni dobrych ludzi, bo bez tego nie ma da się również robić 

samorządowych spraw.  

Wszystko najlepszego i dziękujemy za gratulacje. 

 

(Aplauz) 

 

Ad.5. 

          Informacja nt. „Stan przygotowania gminy do sezonu zimowego 2023/24”. 

 

         Informację w temacie będącym przedmiotem niniejszego punktu przedstawił Wójt Gminy                 

Pan Tomasz Osiński, który przekazał: 

- Panie Przewodniczący, Państwo Radni, akcja Zima 2023/24 w tym roku wyjątkowo przysporzyła 

nieprzewidzianych okoliczności i problemów z zapewnieniem bezpieczeństwa na drogach                                

i chodnikach na terenie gminy Wręczyca Wielka. 

Przy pierwszym postępowaniu nie wpłynęły oferty na wykonanie tej usługi. Przy drugim  

postępowaniu – jak Państwu przedstawiałem kiedyś na Komisjach – zgłosił się jeden wykonawca,          

ale ze sprzętem, który nie pozwoliłby obsłużyć więcej jak jednej miejscowości, więc też nie było 

możliwości zapewnienia realizacji tego zadania przez Gminę. 

Następnie Wójt Gminy poinformował, że podzieliliśmy gminę jeśli chodzi o akcję „Zima” na                              

5 części: 

• Część I  - Borowe, Bieżeń, Bór Zapilski, Czarna Wieś, Jezioro, Puszczew, Węglowice  

• Część II - Klepaczka, Długi Kąt, Wręczyca Mała, Wręczyca Wielka  

• Część III - Brzezinki, Golce, Hutka, Kuleje, Nowiny, Piła II, Truskolasy 

• Część IV - Grodzisko, Kalej, Szarlejka, Pierzchno, Wydra  

• Część V - Odśnieżanie chodników, rozstawienia, zasypanie i zebranie pojemników po akcji 

zima. 

     Pan Wójt poinformował, że po trzeciej procedurze wyłoniliśmy wykonawcę na część III                                

i część IV oraz część V, czyli na pojemniki, okręg Truskolasy i okolice i okręg Kalei, Przystajni                

i okolic. 

     Wójt Gminy dodał, że w ostatnim powtórzonym postępowaniu, udało nam się uzyskać złożenie 

ofert. W dniu dzisiejszym zostało to sfinalizowane i można powiedzieć, że zabezpieczono gminę we 

wszystkich częściach, jeżeli chodzi o wykonanie zadań związanych z utrzymaniem podczas akcji 

„Zima” na terenie naszej gminy.   

• W części I wygrała firma - Agrotech  Zbigniew Cebula z  Praszczyków, Gmina Panki 

• W części II - Agrotech  Zbigniew Cebula z Praszczyków, Gmina Panki 

• W części III -  JD SAS Julia Sas z Antonowa, Gmina Przystajń 

• W części IV - ZRDB Rafał Tomala, Wręczyca Mała ul. Zamkowa, Gmina Wręczyca Wielka 

• W części V - JD SAS Julia Sas, Antonów, Gmina Przystajń. 

       Na zakończenie swojej informacji Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński podsumował, że umowy są 

realizowane, sprzęt odpowiada zamówieniom, które określiliśmy tak, aby zostało to w należyty 

sposób wykonane.  

Wójt Gminy poinformował również, którzy pracownicy Urzędu Gminy zajmują się sprawą obsługi 

jeżeli chodzi o akcję „Zima”. 
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Jeżeli byłyby jakieś problemy z realizacją zadań, czy Radni chcieliby zgłaszać jakieś sygnały                        

z terenu, prosi o kontakt. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Wójta Gminy z prośbą: 

- Ponieważ jest osoba, która będzie obsługiwała pod kątem logistycznym akcję „Zima”, aby podać 

Radnym numer telefonu, pod którym ewentualnie mogliby zgłaszać jakieś zastrzeżenia, czy 

interwencje. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Dobrze.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant zwrócił się do Rady Gminy o ewentualne pytania 

do przedstawionej przez Wójta Gminy informacji. 
 

Pytań do przedstawionej informacji nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy 

poddał ją pod głosowanie, celem przyjęcia.  

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 3 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,  0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy nt. „Stanu przygotowania gminy do 

sezonu zimowego 2023/24”. 
 

 

Ad. 6.       
 

            Wnioski 

 

Głos zabrali Radni w osobach: 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek: 

- Panie Wójcie, zakończyło się postępowanie dowodowe w sprawie wydania decyzji 

środowiskowych, uwarunkowania dla przedsięwzięcia polegającego na zbieraniu i przetwarzaniu 

odpadów i innych niebezpiecznych, na mobilnej instalacji na działkach nr 692/2 i 693/2. Chciałbym 

się dowiedzieć, co w tej sprawie dalej Pan Wójt zamierza zrobić. 

 

Radny Pan Michał Hendzlik: 

- Panie Wójcie ja mam pytanie, czy zostały już zakończone remonty cząstkowe dróg – chodzi mi 

mianowicie o ul. Zieloną w Bieżeniu. Tam były prowadzone prace, inne ulice są zrobione, 

wyremontowane, a ta jedna ulica została całkowicie pominięta. Nie wiem, czy brakło funduszy, czy 

czasu, czy w ogóle nie była wzięta pod uwagę? 

 

Radny Pan Artur Klorek: 

- Panie Wójcie takie zapytanie – ponieważ rozmawialiśmy właśnie o tym odśnieżaniu dróg. 

Wiadomo, ulica Dolna teraz jest w trakcie budowy kanalizacji – czy tam będzie możliwość, żeby ta 

część, która nie jest budowana, bo tam nie ma już teraz miejsca na nawrócenie tego wozu itd., czy te 

części, które nie są tam jeszcze rozkopane, będzie szansa, żeby odśnieżyć i posypać. 
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Wiadomo, tam gdzie stoi sprzęt, gdzie są już rowy wykopane - nie ma szans, ale to jest jeszcze pół 

ulicy, żeby tam w razie czego wjechali. 

 

Radna Pani Barbara Bogus: 

- Panie Wójcie ja mam pytanie odnośnie wiaduktu, kiedy on zostanie oddany do użytku, kiedy już 

przestanie być ten natężony ruch przez moją wieś, bo jest objazd. 

Pytanie do Pani Starosty: czy są jakieś realne terminy na zrobienie tej naszej drogi na Borze 

Zapilskim i chodnika. 

 

Radny Pan Janusz Ogłaza: 

- Ja mam Panie Wójcie wniosek dotyczący uregulowania zasad ruchu drogowego na ulicy 

Nadrzecznej we Wręczycy Małej i Odróbki we Wręczycy Wielkiej. Ponieważ były tam prowadzone 

prace związane z gazociągiem, jest ułożona w tej chwili nowa nakładka, natomiast od strony 

Wręczycy Wielkiej był znak „zakaz ruchu”, który najwidoczniej przy pracach po prostu..., tego znaku 

nie ma i w tej chwili zgodnie z prawem można jeździć od strony Wręczycy Wielkiej, w stronę 

Wręczycy Małej w zasadzie bez ograniczeń, co jest bardzo uciążliwe dla mieszkańców. 

Skarżyli się na to mieszkańcy, ja sam osobiście tamtędy spacerowałem i faktycznie ten ruch 

pojazdów się zwiększył. Dlatego bardzo proszę o uregulowanie w jakiś sposób tego, albo co najmniej 

zamieszczenie spowrotem tego znaku „zakaz ruchu”, z wyjątkiem oczywiście mieszkańców, chyba 

że Pan ma jakieś inne plany. 

Natomiast jeśli są takie plany, to bardzo mnie proszę poinformować, bo jedną z takiej alternatywy 

może być np. wprowadzenie całkowitego zakazu ruchu i stworzenie tylko tej drogi dla pieszych. 

W każdym razie chciałbym usłyszeć, jakie plany Urząd Gminy ma w tym zakresie – chodzi                                

o ul. Nadrzeczną.  

 

Innych wniosków i zapytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił w pierwszej kolejności o udzielenie odpowiedzi na pytania 

zadane do Pani Starosty, ponieważ z pewnością obowiązki wzywają i nie będzie mogła dalej 

uczestniczyć w sesji. 

 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pani Zdzisława Kall: 

- Jeżeli chodzi o chodnik w Borze Zapilskim – jest to temat otwarty. Oczywiście wszystkie prace 

zaczynają się od projektu, jak Państwo doskonale wiecie. 

W budżecie Powiatu Kłobuckiego na dzień dzisiejszy mamy zaplanowane 100 tys. na projekt, ale już 

poczyniliśmy bardzo wiele zapytań i wiele jak gdyby spraw się rozstrzygnęło. Sam projekt będzie 

kosztował 200 tys. Sam projekt, który będzie później, jakby docelowo - powiem o tym, bo to są duże 

bardzo kwoty. Jeżeli chodzi o chodnik taki jak ma być, czyli jest teraz przepis - 2 metrowy,                            

z wszystkim obróbkami. Więc chodnik od kościoła do skrzyżowania w stronę Nowin, to jest ok. 1500 

metrów – koszt tego jest 4,5 mln. Natomiast gdyby dalej jeszcze ten chodnik przeciągnąć tam                         

do samego końca, gdzie jest skręt w prawo – to jest 1760 metrów i koszt jest wtedy 5 ml 300 tys. 

Więc na ten moment takie są jakby założenia, że w styczniu spróbujemy ogłosić przetarg na projekt. 

Zobaczymy jak nam się to poukłada w czasie i jeżeli się uda w przetargu wyłonić firmę na projekt,    

to z tą firmą na początku lutego podpiszemy umowę na projekt. Projekt trwa i później spróbujemy 

dać takie zlecenie do pieniędzy, które się pojawią, bo nie jesteśmy w stanie, proszę Państwa, 

udźwignąć chodnika za 5 mln jeżeli chodzi Starostwo, bo tych chodników, dróg - mamy w Powiecie 

380 km i robimy chodniki w różnych miejscach. Tutaj również wiem, że temat jest gorący i otwarty, 

bo Pani Radna tutaj już od kilku lat zabiega o ten chodnik. Więc na ile mogliśmy poczynić starania, 

to tak przedstawiam. Jest to realne, natomiast bez dofinansowania ze środków zewnętrznych nie 

jesteśmy w stanie tego zrealizować, ale w założeniu mamy robienie projektu. 
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Natomiast przy okazji ewentualnie chodnika, spróbujemy odnieść się do drogi w sensie takich 

zapadlin, które się zrobiły przy kanalizacji, ale też Panie Wójcie – nie wiem, czy ta kanalizacja jest 

jeszcze w jakichś sprawach serwisowych, czy już nie jest, bo myślę, że są tutaj przyczyny bardzo 

złożone, że ta droga nam się załamuje przy studzienkach. Tyle byłoby na ten moment, myślimy                      

o chodniku w Borze Zapilskim. 
 

Na tym Pani Starosta zakończyła odpowiedź dla Radnej Pani Barbary Bogus. 
 

Następnie zabrał głos Sołtys z Szarlejki Pan Henryk Brzezicha, zwracając się również do Pani 

Starosty: 

- Czy droga 2049, czyli ul. Łukaszewicza w Szarlejce i w Kalei ul. Główna – czy przy tej drodze 

będzie budowany chodnik i kiedy i czy będzie ta droga miała nową nakładkę asfaltową? 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pani Zdzisława Kall: 

- Są dwie duże inwestycje, które planujemy na Kalei – tak ogólnie ja powiem, bo Pan użył nazwy 

ulicy, ale chodzi o główną ulicę. Więc są dwie wielkie inwestycje, które planujemy i są już 

zaangażowane. Jedna inwestycja jest to dla bezpieczeństwa mieszkańców - budowa chodnika. Jest to 

inwestycja za 9 mln. Więc też bardzo duże są to koszty. Jesteśmy po przetargu, mieliśmy wyłonioną 

firmę, która miała tą usługę nam już jak gdyby czynić, to chcę też powiedzieć, że takie sytuacje się 

zdarzają - jutro, czyli 30-tego mieliśmy umówiony termin i godzinę. Zaproszenie było do Pana 

Przewodniczącego i do Pana Wójta, ze względu na wielkość inwestycji też i na potrzeby dla 

mieszkańców i okazało się, że dzisiaj firma, z którą mieliśmy jutro podpisać umowę właśnie na ten  

chodnik – wycofała się z inwestycji. 

Czyli musimy poczynić następne starania, albo firma kolejna, która jest o 800 tys. droższa, będzie 

wyłoniona, albo niestety, jeżeli nie wyłonimy firmy do następnej umowy, to będziemy musieli 

poczynić inne jakieś czynności, czyli nowy przetarg. Ale nie chcę straszyć Pana Przewodniczącego, 

bo myślę, że może następna firma podpisze z nami umowę. To jest taka proza, która nam towarzyszy, 

Państwu również. 

Natomiast jeżeli chodzi o nakładkę, o którą Pan Sołtys pyta, to planowaliśmy w styczniu ogłosić 

przetarg i oczywiście to zadanie mamy w planach budżetowych na 2024 rok, ale ono jest też 

dwuletnie, bo to jest inwestycja też chyba za 5 mln. 500 tys. Są te inwestycje bardzo kosztowne,                   

ale mamy dofinansowanie na te dwie inwestycje i będziemy te inwestycje, myślę, że w pomyślny 

sposób realizować. 

Natomiast przy okazji, jeżeli mówimy o inwestycjach na gminie Wręczyca Wielka, to planujemy                   

w styczniu ogłosić przetarg na ul. Dębieczną w Truskolasach, to jest też inwestycja za 8 mln.  

Chcę Państwu powiedzieć, że jest to trudna inwestycja i też się z tym zmierzymy wszyscy, bo będę 

miała prośbę do Państwa Radnych z Truskolas, dlatego, że tam wyniknęły bardzo duże trudności                      

z wodą, która nie ma odpływu i ta woda idzie prosto na tą drogę i trzeba będzie poczynić bardzo 

wiele starań, żeby znaleźć sposób na zebranie tej wody. Być może, trzeba będzie kupić nawet 

działkę, na której trzeba będzie wodę odprowadzać. Więc tylko tak sygnalizuję, że jest to bardzo 

trudna inwestycja. Wygląda może nie tak właśnie okazale, ale ze względu na wodę i na to, że tam 

mieszkańcy bardzo się irytują, bo poczyniliśmy już rozmowy, bo ta woda im zalewa posesje i przy 

okazji – wiadomo, mają prośbę, żeby to uregulować. Ale oczywiście mamy to w planach.                         

Także myślę, że bardzo myślimy o Gminie Wręczyca. 
 

Radny Pan Michał Hendzlik: 

- Ja jeszcze chciałem zapytać Panią Starostę, czy jest może jakiś konkretny termin oddania wiaduktu 

w Borowem? 
 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pani Zdzisława Kall: 

- Firma, która ten wiadukt prawie kończy, a w tej chwili go zamknęła znowu, bo tak, to na połowie 

było otwarte i mieszkańcy sobie po swojemu jeździli. Firma ta złożyła do naszego Wydziału 

Geodezji, inwentaryzacyjne protokoły powykonawcze, ale to na razie dotyczy nie odbioru całej 

inwestycji, tylko inwentaryzacji.  



-  11  - 
 

Więc Powiat nie ma takiej informacji mimo naszych ciągłych pytań, bo mieszkańcy ciągle pytają. 

Tam też taki się zrodził, nie to że problem, ale taka myśl, taka refleksja – jest to bardzo wysoko i już 

widzimy przy odśnieżaniu, przy zabezpieczeniu mieszkańcom dojazdu, będzie tam trzeba włożyć 

bardzo dużo trudu, żeby tą inwestycję zrobić bezpieczną ze względu na śliskość jezdni. 

Ale to jest jak gdyby w dalszej kolejności. Nie mamy terminu, mimo naszych pytań. Ale już część 

dokumentacji jest w Geodezji. 

 

Radny Pan Artur Klorek (pogratulował Pani Staroście oraz Wicestaroście), po czym zapytał: 

- Chciałem doprecyzować jeśli chodzi o ul. Dębieczną – jak daleko będzie ten chodnik prowadzony, 

bo wiem że to droga powiatowa, projekt cały obejmuje Hutkę i później Panki, w kierunku Panek? 

Tak? 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pani Zdzisława Kall: 

- Do tej wojewódzkiej, tak. 

Radny Pan Artur Klorek: 

- A w tym pierwszym etapie Dębieczna, do jakiego odcinka to będzie, w jakim zakresie to będzie 

zrobione? 

Starosta Powiatu Kłobuckiego Pani Zdzisława Kall: 

- Nie mam aż takiej wiedzy na ten moment, ale oczywiście wszystko to przygotuję i przekażę. 

Przekażemy na piśmie, żebyście Państwo wiedzieli od kiedy się zacznie i na jakim odcinku będą 

pierwsze prace. 

Planujemy również spotkanie z mieszkańcami przed tą inwestycją, żeby mieszkańcy się 

wypowiedzieli w jakim zakresie najbardziej ich to zadowala. 

Radny Pan Artur Klorek: 

- Bardzo dziękuję. 

 

Innych pytań do Pani Starosty nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant podziękował Pani Staroście i Wicestaroście za 

udział w sesji, oznajmując, że Panie na pewno mają swoje obowiązki, w związku z tym - jeżeli mają 

takie życzenie - mogą opuścić obrady sesji, lub też dalej w niej uczestniczyć. 

 

Pani Starosta oraz Wicestarosta Powiatu Kłobuckiego podziękowały i opuściły obrady sesji.  

 

Ad.7. 
 

          Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

 

         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poinformował o pismach, które wpłynęły do 

Rady Gminy w okresie od ostatniej sesji, informując jak niżej: 

 

❖ Pierwsze pismo wpłynęło 28 września 2023 r. z Klubu Sportowego „Amator” Golce, który                      

w  2024 roku będzie obchodził jubileusz 25-lecia istnienia. 

Pan Przewodniczący dodał: 

-  Klub w szerokim uzasadnieniu zwrócił się do Rady Gminy z prośbą o zabezpieczenie                                  

w przyszłorocznym budżecie gminy kwoty 500 tys. zł na poczet prac remontowych w siedzibie 

klubu, oraz modernizacji płyty boiska. Jest to – moim zdaniem - wniosek do budżetu gminy, więc 

zgodnie z procedurą – oryginał został przekazany niezwłocznie do właściwości Wójta.  

Niemniej, ponieważ był kierowany do Rady, również był przedmiotem wspólnego posiedzenia 

Komisji 15 listopada. Myślę, że Przewodniczący Komisji Budżetowej w swoim wystąpieniu odpowie 

jakie było stanowisko Komisji. 
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❖ Drugie pismo do Rady Gminy wpłynęło 28 września br. ze Śląskiego Stowarzyszenia 

Pomocy Osobom Niepełnosprawnym Warsztatu Terapii Zajęciowej w Dankowicach 

Drugich. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

-     Chodzi o dofinansowanie kwotą 5000 zł do zakupu nowego samochodu  9 osobowego, służącego 

do przewozu osób niepełnosprawnych na zajęcia warsztatowe, w których uczestniczy 6 osób z gminy 

Wręczyca Wielka. Wniosek ten, również był procedowany na wspólnym posiedzeniu Komisji i jeżeli 

chodzi odnośnie jak ten wniosek został wykonany, Przewodniczący Komisji będzie na pewno                      

w swoim sprawozdaniu informował.  

                                                    
 

❖ 3 października 2023 r. do Przewodniczącego Rady Gminy oraz Rady Gminy wpłynęło pismo, 

którego nadawcą był Zakład Oczyszczania Miasta Zbigniew Strach w Konopiskach.  

Przewodniczący Rady Gminy oznajmił: 

- Właściciel Firmy podnosi problem gospodarki odpadami komunalnymi, zwracając się jednocześnie 

o udzielenie odpowiedzi na pytania zawarte w treści pisma. 

Państwo Radni znają oczywiście treść tego pisma – podobnie jak wcześniejszego pisma, ponieważ 

zostało ono przekazane, a sprawa była również dyskutowana na posiedzeniu 15 listopada br. Komisji 

połączonych. 

Tutaj też pragnę zauważyć, że organem właściwym do udzielenia odpowiedzi na pytania dot. 

gospodarki odpadami  zawarte w piśmie - był Pan Wójt, który realizuje zadania gminy poprzez swoje 

służby. 

I wiem, że Gmina wystosowała pismo, Pan Wójt oczywiście udzielił tej odpowiedzi stronie 

zainteresowanej  w odpowiednim terminie. 

Dodam tylko, że Członkowie Komisji Budżetowej i Społecznej – z tym pismem, które wystosował 

Pan Wójt, na Komisji się zapoznali i z pewnością w dalszej części posiedzenia będzie to                                

w sprawozdaniu Komisji Budżetowej, Przewodniczący tej  Komisji przedstawiał. 
 

❖ W dniu 11 października 2023 r.  drogą e-mailową wpłynęło pismo od Przewodniczącego 

Rady Gminy w Toszku, z prośbą o podjęcie uchwały dot. wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 

postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji                  

i innych powiązanych tematycznie. 

Pan Przewodniczący dodał: 

- Ten temat też był opiniowany na posiedzeniu Komisji i w dalszej części dowiemy się o jego 

rozstrzygnięciu w sprawozdaniu. 
 

❖ 16 października 2023 r. od Wojewody Śląskiego wpłynęła Informacja dotycząca oświadczeń 

majątkowych złożonych Wojewodzie Śląskiemu przez Przewodniczącego Rady Gminy Wręczyca 

Wielka oraz Wójta Gminy Wręczyca Wielka za rok 2022.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

- Przedstawiona informacja dotyczyła stanu na 16 października 2023 roku i zawierała następującą 

treść: 

A. odnośnie oświadczenia majątkowego Przewodniczącego Rady Gminy: 

1. Oświadczenie zostało złożone w terminie ustawowym. 

2. W wyniku analizy oświadczenia nie stwierdzono nieprawidłowości. 

B. Odnośnie oświadczenia majątkowego Wójta Gminy: 

1. Oświadczenie zostało złożone w terminie ustawowym. 

2. W wyniku analizy oświadczenia nie stwierdzono nieprawidłowości.  
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❖ 18 października 2023 roku – wpłynęła do Rady Gminy Informacja Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Kłobucku dot. Rozbieżności czy nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych 

złożonych przez Radnych Gminy Wręczyca Wielka. 

Pan Przewodniczący powiedział: 

- Pismo zostało Państwu niezwłocznie przekazane z informacją o możliwości złożenia za moim 

pośrednictwem stosownych korekt, czy wyjaśnień do złożonego oświadczenia. 

Drobne rozbieżności dotyczyły 5-ciu Radnych, a mianowicie Radnego Brosia, Radnego Kocika, 

Radnego Ocimka, Radnej Bogus i Radnej Zomerfeld. 

Ci Radni te korekty oczywiście złożyli, zostały przekazane do Urzędu Skarbowego, jak również – 

one nie zostały jeszcze wprowadzone na stronę BIP-u, nie mniej z pewnością lada dzień to nastąpi. 
 

❖ 25 października 2023 r. wpłynęło pismo mieszkańca gminy o przyznanie dopłaty do wykupu 

mieszkania komunalnego we Wręczycy Wielkiej. 

Przewodniczący Rady Gminy oznajmił: 

- Pismo to również było rozpatrywane na wspólnym posiedzeniu Komisji połączonych, w związku                    

z czym w dalszej części posiedzenia, usłyszymy jakie było rozstrzygnięcie dotyczące prośby tego 

mieszkańca. 
 

❖ 26 października 2023 r. na moje ręce - wpłynęły od Pana Posła na Sejm Rzeczypospolitej 

Polskiej Mariusza Trepki - serdeczne słowa podziękowania za całość współpracy w minionej 

kadencji. 

Przewodniczący Rady Gminy przekazał: 

-  Pan Poseł podziękował za zaufanie w trakcie reprezentowania nas w Sejmie z okręgu 28, czyli 

m.in. Mieszkańców powiatu kłobuckiego.  

Wyraził też nadzieję dalszej współpracy, oraz dalszego aktywnego uczestnictwa w życiu społecznym 

naszego regionu. 

Pełne brzmienie listu od Pana Posła zostało Państwu drogą e-mailową przesłane, także Państwo – 

mam nadzieję – że się zapoznali.  
 

❖ 26 października 2023 r. wpłynęło pismo od Wojewody Śląskiego. 

Przewodniczący Rady Gminy oznajmił: 

- W piśmie poinformowano mnie, że Urząd Skarbowy w Kłobucku w wyniku dokonanej analizy 

mojego oświadczenia majątkowego stwierdził pewne rozbieżności. Była to rozbieżność                          

w wielkości gospodarstwa rolnego oraz wielkości działki, które zostały oczywiście przeze mnie 

uzupełnione i wysłane do Urzędu Skarbowego, jak również do Pana Wojewody. 
 

❖ 9 listopada 2023 r. do Rady Gminy i Wójta Gminy, Ochotnicza Straż Pożarna w Długim Kącie 

złożyła wniosek o udzielenie pomocy finansowej na dokończenie prac związanych z modernizacją 

instalacji co w obiekcie Długi Kąt. 

Pan Przewodniczący dodał: 

- Państwo Radni znają szczegóły tego uzasadnienia wniosku, to będzie rozpatrywane jutro na 

posiedzeniu Komisji i mam nadzieję, że jakieś rozstrzygnięcie dotyczące tego tematu będzie i będzie 

informacja na następnej sesji.  
 

❖ 13 listopada 2023 r. Pierwszy Wicewojewoda Śląski przekazał do Rady Gminy zarządzenie 

Wojewody Śląskiego z dnia 9 listopada 2023 r. w sprawie ustalenia liczby radnych wybieranych do 

sejmiku województwa śląskiego, radnych rad powiatów oraz rad gmin województwa śląskiego na 

kadencję 2024-2029.  

Przewodniczący Rady Gminy podał informacyjnie: 

-   Liczba radnych do Sejmiku Województwa Śląskiego na nową kadencję będzie wynosiła 45 osób,                   

do Rady Powiatu Kłobuckiego – 21 osób i do Rady Gminy Wręczyca Wielka – 15 osób.  

❖ 15 listopada 2023 r. wpłynął wniosek z Ochotniczej Straży Pożarnej w Truskolasach                              

o nieodpłatne przekazanie gruntu położonego w m. Truskolasy, który to grunt jest w użytkowaniu 

OSP i wykorzystywany na cele przeciwpożarowe jako użytkowanie wieczyste, a właścicielem gruntu 

jest Gmina Wręczyca Wielka. 
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Pan Przewodniczący Rady Gminy powiedział: 

- Pismo to również było przedmiotem wspólnego posiedzenia Komisji połączonych i tutaj 

Przewodniczący Komisji w swoim sprawozdaniu, również to stanowisko Państwu przedstawi.  
 
 

Na tym Przewodniczący Rady Gminy zakończył swoją informację.  

Pytań do przedstawionej informacji nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 

stwierdził zamknięcie punktu. 

 

 

Ad. 8 

 

           Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    
          

           Przewodniczący  Rady Gminy Pan Marek Prubant poprosił o złożenie sprawozdania z pracy 

Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

 

1)  Przewodniczący Komisji Budżetowej Pan Janusz Ogłaza złożył sprawozdanie z pracy Komisji 

Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym                         

(na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 15 listopada 2023 r.). 

 

       W swoim sprawozdaniu Przewodniczący Komisji Budżetowej Pan Janusz Ogłaza zwrócił się do 

Rady Gminy z prośbą o rozstrzygnięcie wniosku w sprawie dofinansowania kwoty 5 000 zł na zakup  

nowego samochodu 9 osobowego służącego do przewozu osób niepełnosprawnych na zajęcia                        

w WTZ w Dankowicach Drugich, ponieważ na wspólnym posiedzeniu Komisji nie zajęto 

jednoznacznego stanowiska w tej sprawie. 

 

      Po przedstawieniu sprawozdania, Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant nawiązując 

do prośby Przewodniczącego Komisji dot. rozstrzygnięcia wniosku Śląskiego Stowarzyszenia 

Pomocy Osobom Niepełnosprawnym WTZ Dankowice Drugie, powiedział, że teraz Rada Gminy 

musi zająć stanowisko przez głosowanie. 

W związku z tym zapytał, czy Państwo Radni są za tym, aby Gmina wyasygnowała środki w postaci 

5000 zł na dofinansowanie samochodu dla WZT Dankowice. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych (zalogowanych) – 11 radnych (Radny Paweł Kocik nieobecny – oddano 10 

głosów) 

Za – 1 

Przeciw – 3 

Wstrzymujących się – 6 
 

 

Głosowanie imienne nr 4 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (3 „przeciw”,                                   

1 „za”, 6 „wstrzymujących się”), negatywnie rozpatrzyła wniosek w sprawie dofinansowania 

kwoty 5 000 zł na zakup nowego samochodu 9 osobowego służącego do przewozu osób 

niepełnosprawnych na zajęcia w WTZ w Dankowicach Drugich.   

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie całe sprawozdanie z pracy 

Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych (zalogowanych) – 11 radnych (Radny Paweł Kocik nieobecny – oddano 10 

głosów) 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 5 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetowej i Komisji Polityki 

Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 3 do protokołu) 
 

 

O godz. 13.06 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę.   

Sesja została wznowiona o godz. 13.21 

 

Ad.9. 
 

          Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie od 28 września 2023 r. 
 

          Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z działalności w okresie                         

od ostatniej sesji zwyczajnej, tj.  28 września 2023 r. do 29 listopada 2023 r. 

 

Do sprawozdania pytanie zadał Radny Pan Jakub Winecki: 

- Panie Wójcie czyli ten staw w Grodzisku jest niezbywalny, tak? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Na pewno nie w tym okresie, w którym związaliśmy się ofertą przetargową. W ramach 

dokumentacji, którą my już mamy, czyli mówimy o planie zagospodarowania przestrzennego, 

dokumentacji technicznej i jest wypis z ewidencji gruntów – to są wody stojące, to jest zbiornik 

pożarowy. 

Na ten moment okazało się, że Wody Polskie opracowały na terenie całej Polski swoje projekty 

hydrogeologiczne i stwierdziły, że przez ten zbiornik, ponieważ jest do niego wpływ i wypływ, 

przepływa rzeka, a to powoduje, że nie jesteśmy w stanie podpisać aktu notarialnego, ponieważ 

ustawa zabrania nam handlowania tego typu gruntami. 

Jedno z rozwiązań, które na pewno jest do dyspozycji naszej, to jest próba podważenia tej oceny 

hydrogeologicznej, ale odbywa się to drogą poprzez Ministerstwo, okres trwania to jest ok. 2 lat – to 

jest jedna opcja. 

Druga opcja – jeżeli się tego podejmiemy, w międzyczasie istnieje oczywiście możliwość dzierżawy 

tego zbiornika, ale już z Wodami Polskimi, na ich zasadach, nie z Gminą. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Panie Wójcie, nie wiem, czy to by było możliwe, ale wydaje mi się, że możliwość taka istnieje, aby 

tą działkę podzielić na 3 części, tzn. wytyczyć koryto rzeki i dwie odrębne działki, wtedy 

automatycznie eliminujemy Wody Polskie.   
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Ja myślę, że z punktu widzenia logiki jest to wskazane, ale myślę, że żaden geodeta nie powie na 

zbiorniku, w którym miejscu płynie rzeka i prawne ograniczenia także są dość duże. 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Jeszcze a propos tej sytuacji – jak dobrze zrozumiałem, to podeszło teraz pod Wody Polskie ten 

zbiornik, czy jest naszą własnością? Jak wygląda stan prawny?  
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Bo Pan Wójt powiedział, że ewentualny dzierżawca musi negocjować z Wodami Polskimi, to znaczy, 

że Wody Polskie przejmują jakąś własność, jak to wygląda? 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- W myśl dokumentu, który został stworzony przez Wody Polskie, rzeka płynąca przez środek tego 

stanowi ich własność i jest niezgodność ich dokumentów z zapisami w ewidencji gruntów.  

Tutaj nie mieliśmy czasu na wyjaśnienie sytuacji, ale wiemy już doskonale, bo jesteśmy po 

konsultacjach z notariuszami, że nie ma możliwości sprzedaży tego i nikt takiego aktu notarialnego 

nie sporządzi. Nie możemy podjąć takiego ryzyka, ponieważ ktoś, kto kupi, to może zainwestować 

jakieś pieniądze, środki i nagle okaże się, że nie dostanie pozwolenia, zgody na prowadzenie 

działalności gospodarczej jakiejkolwiek i pewnie wtedy będzie wnioskował do Gminy                                       

z roszczeniami. 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Czyli Panie Wójcie będziemy musieli się sprawie przyjrzeć, bo ten zbiornik będzie wymagał tam 

pewnych nakładów finansowych. Wyjazd na skrzyżowanie z drogi prowadzącej do przedszkola, 

przez ten zbiornik zarośnięty – jest bardzo utrudniony. Tam widoczność na tym zakręcie jest bardzo 

słaba. Więc tutaj, jeżeli Wody Polskie – rozumiem – taką opinię wyraziły, to na cieku wodnym na 

pewno ten mostek – ta cała zasuwa jest tam zepsuta. Więc skoro oni się poczuwają, myślę,                           

że musimy się tej sprawie dogłębnie przyjrzeć. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Panie Przewodniczący, ogólnie rzecz biorąc, to ja mam dość duże obawy co do tego, że tak się 

rzeczywiście stanie, bo do czasu, kiedy naszymi ciekami wodnymi zajmowała się Gminna Spółka 

Wodna, usuwanie siedzib bobrowych zgodnie z decyzjami Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska, zapewniała ciągłość i funkcjonowanie naszych cieków rzecznych. Od kiedy przejęły to 

Wody Polskie, to Państwo Radni macie wiedzę już na pewno na temat tego jak wygląda sytuacja na 

Czarnej Wsi przy mostku, który jest już praktycznie podmyty, na Długim Kącie, gdzie grozi 

zalewanie już domostw mieszkańców. Środki inwestycyjne Wód Polskich, w mojej ocenie, 

ograniczają się do ściągalności i płatności z Gminy. A jeżeli chodzi o działania inwestycyjne, czy 

jakiekolwiek inne, czy czyszczenie – jeszcze o takich nie słyszałem i takich nie widziałem, tak bym 

to może podsumował. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Panie Wójcie ja mam w takim razie wniosek dotyczący wymiany wodomierzy. Ponieważ ta akcja 

zaczęła się już, nie mniej jednak, prosiłbym, aby w jakiś sposób sołtysów poinformować o tym                       

i mieszkańców, bo dzisiejsze czasy są takie jakie są i ktoś wpuszcza osobę obcą do domu, jeżeli 

chodzi o samą wymianę, żeby ludzie byli poinformowani, a te osoby, które wymieniają, żeby miały 

jakiś dokument, który stwierdza, tożsamość tej osoby. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Panie Przewodniczący, informacje na stronach internetowych Gminy, na stronie BIP-u Gminy są 

już umieszczone. Informacje do Sołtysów zostały wysłane, Państwa Radnych korzystając z okazji 

sesji – informujemy dzisiaj. Wszyscy pracownicy firm, które będą wykonywać te usługi, zostali przez 

nas zweryfikowani i otrzymali odpowiednie legitymacje uprawniające do wejść.  

Planujemy także rozszerzenie informacji na ten temat poprzez nasze Parafie, bo to też taka 

możliwość dotarcia do szerszej liczby osób. Oczywiście telefony są do dyspozycji w Gminie, jeżeli 

ktoś z mieszkańców będzie się obawiał. Nasi pracownicy, którzy odpowiedzialni są za odczyty 

wodomierzy, także już informują o tym, że te wodomierze będą wymieniane. Przykładamy tutaj 

należytej staranności do tego, aby przy okazji tej wymiany, uniknąć jakichś prób wyłudzenia, czy 

jakieś naruszenia dóbr osobistych naszych mieszkańców przez firmy, które mogłyby się przy okazji 

tej akcji wymiany podszywać pod pracowników Urzędu Gminy. 

 

Innych pytań do Wójta Gminy w związku z przedstawioną informacją nie zgłoszono, wobec czego 

została przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana pod głosowanie.  
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

 

Głosowanie imienne nr 6 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
 

 (informacja – załącznik nr 4 do protokołu) 

 

 

Ad. 10. 
            

           Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od 28 września 2023 r. 
 

 

           Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z realizacji uchwał i wniosków                    

za okres od 28 września 2023 r. do 29 listopada 2023 r. 

 

           W końcowej części swojego wystąpienia, Wójt Gminy poinformował, o projekcie ustawy 

wprowadzanej przez Ministerstwo Cyfryzacji – nie wiadomo jeszcze jak to się zakończy, ponieważ 

zapowiadana była zmiana, ale na ten moment, gminne samorządy w Polsce zobowiązane są do 

wprowadzenia od 1 stycznia przyszłego roku e-doręczeń. To jest elektroniczna forma dostarczenia 

dokumentów. Nawet jeżeli ktoś do Gminy nie zgłosi formy możliwości elektronicznej, będzie to 

wysyłane na Pocztę Polską i Poczta Polska będzie realizowała tradycyjną wysyłkę. 

Wójt stwierdził, że ciężko jest oszacować, jakie będą koszty na przyszły rok, bo te kwoty które 

zostały podane, to są kwoty wynikające ze stawek, jakie dzisiaj w przetargu mamy na wysyłkę listów 

poleconych, a na pewno te ceny w przyszłym roku, szacuje się, że wzrosną. 

Duża oszczędność to będzie wysyłka elektronicznych doręczeń. My już jesteśmy do tego projektu 

zgłoszeni, mamy możliwość dostępu do systemu. W miesiącu grudniu ruszamy już z akcją 

informującą o takiej możliwości.  

Szykujemy się na to, żeby od 1 stycznia, jak najwięcej mieszkańców mogło korzystać                                               

i porozumiewać się z Gminą oraz dostarczać z Gminy dokumentację w formie e-doręczeń, czyli tej 

formy, wynikającej z ustawy o cyfryzacji Gminy. 

 

Na zakończenie, nawiązując do wniosku Radnego Pana Jakuba Wineckiego zgłoszonego we 

wcześniejszym terminie, Pan Wójt przekazał: 

-   Radny pytał o możliwość przejęcia odcinka od Urzędu Miejskiego w Kłobucku, w Pierzchnie, 

jeżeli chodzi o utrzymanie drogi, odśnieżanie i utrzymanie dróg w sensie łatania – to pismo wyszło, 

będziemy czekać na odpowiedź i odpowiemy. Chodziło o możliwość przejęcia, partycypowania                    

w kosztach związanych z utrzymaniem tego krótkiego odcinka, który leży administracyjnie między 

Gminą Wręczyca Wielka a Gminą Kłobuck, przy drodze wojewódzkiej z Częstochowy do Wielunia. 

Oczywiście odpowiedź jeżeli tylko przyjdzie, to poinformuję Radnych wszystkich, bo myślę, że też 

są zainteresowani - na Komisjach lub poprzez przesłanie odpowiedzi. 

 
 

Z pytaniem do przedstawionej informacji zwrócił się: 
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 Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Ja mam pytanie do Pana Wójta, ponieważ złożyłem wniosek na ostatniej Komisji dotyczący 

zinwentaryzowania dróg i wystąpienia do Wojewody o nadanie tym drogom numerów 

ewidencyjnych dróg,  jeżeli chodzi o drogi publiczne.  Jaki jest tok postępowania w tym temacie?  
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak jak zasygnalizowałem, dokonujemy analizy. Pan Przewodniczący składając swój wniosek 

mówił o tym, żeby na tą sesję lub najpóźniej na tą sesję grudniową, były te materiały. Co prawda 

prace teraz skupiają się głównie na kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, ale myślę, że do tego 

grudnia jak najbardziej będziemy w stanie już przedstawić analizę, z której będzie jasno wynikało, 

które z tych naszych dróg spełniają te wymogi i będziemy mogli wnioskować o nadanie im statusu 

dróg gminnych. 
 

Innych pytań do przedstawionej informacji z realizacji uchwał i wniosków nie zgłoszono, wobec 

czego została poddana przez Przewodniczącego Rady Gminy pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się - 0 
 

Głosowanie imienne nr 7  – załącznik nr 2 do protokołu 

 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,           

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z realizacji uchwał i wniosków                      

w okresie międzysesyjnym. 
 

(informacja – załącznik nr 5 do protokołu) 

 
Ad. 11.     
          
 

          Stanowisko Rady Gminy Wręczyca Wielka w sprawie reparacji, odszkodowań                                            

i zadośćuczynienia  z tytułu strat,  jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 

późniejszej okupacji. 

 

             Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż stanowisko j/w Państwo Radni 

otrzymali, było ono opiniowane na połączonych Komisjach, po czym zapytał, czy do tego stanowiska 

ktoś z Państwa będzie miał pytania.  

 

Nikt z Radnych nie zgłosił pytań do propozycji stanowiska będącego przedmiotem niniejszego 

punktu. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy odczytał w pełnym brzmieniu         

propozycję Stanowiska Rady Gminy Wręczyca Wielka w sprawie reparacji, odszkodowań                                            

i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz późniejszej 

okupacji, po czym poddał je pod głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 
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Za – 9 

Przeciw – 1 

Wstrzymujących się - 0 
 

Głosowanie imienne nr 8  – załącznik nr 2 do protokołu 

 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (9 „za”, 1 „przeciw”,           

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Stanowisko Rady Gminy Wręczyca Wielka w sprawie 

reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat,  jakie Polska poniosła z powodu 

napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji. 
 

(stanowisko  – załącznik nr 6 do protokołu) 

 

Ad.12. 

                Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

 

             Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek,                    

który stwierdził, że projekty uchwał szczegółowo omawiane były na posiedzeniu Komisji.                          

Niemniej każdorazowo przed głosowaniem, zwracał się do Rady Gminy o ewentualne pytania                      

do poszczególnych projektów uchwał: 

 
 

1)  Do projektu uchwały w sprawie wystąpienia z apelem do Międzynarodowego 

Komitetu Olimpijskiego w sprawie zapobiegania udziałowi rosyjskich i białoruskich 

sportowców w igrzyskach olimpijskich oraz  zawodach rangi międzynarodowej:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 9 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

Głosowanie imienne nr 9  – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (9 „za”, 0 „przeciw”,                    

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/461/23 w sprawie wystąpienia z apelem do 

Międzynarodowego Komitetu Olimpijskiego w sprawie zapobiegania udziałowi rosyjskich                      

i białoruskich sportowców w igrzyskach olimpijskich oraz zawodach rangi międzynarodowej. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

 

2) Do projektu uchwały w sprawie wystąpienia z apelem do środowisk 

samorządowych i obywatelskich w sprawie solidarności i  wsparcia mniejszości 

polskiej  na Białorusi  w obli czu represji białoruskich władz:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 
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Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 10 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/462/23 w sprawie wystąpienia z apelem do 

środowisk samorządowych i obywatelskich w sprawie solidarności i wsparcia mniejszości 

polskiej na Białorusi w obliczu represji białoruskich władz. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

3)  Do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów na okres 

do 3 lat dla dotychczasowych dzierżawców nieruchomości gruntowych :  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 11 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/463/23 w sprawie w sprawie wyrażenia zgody 

na dzierżawę gruntów na okres do 3 lat dla dotychczasowych dzierżawców nieruchomości 

gruntowych. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

 

4)   Do projektu uchwały w sprawie wyrażania zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Wręczyca Wielka a Gminą Kłobuck w sprawie przekazania przez 

Gminę Wręczyca Wielka zadania w zakresie zapewnienia w roku 2024 bezpłatnego 

transportu i  opieki uczniom z miejscowości Pierzchno  do Szkoły Podstawowej                      

im. Henryka Sienkiewicza w Libidzy Gminie Kłobuck:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 12 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/464/23 w sprawie przekazania przez Gminę 

Wręczyca Wielka zadania w zakresie zapewnienia w roku 2024 bezpłatnego transportu i opieki 

uczniom z miejscowości Pierzchno do Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza                                  

w Libidzy Gminie Kłobuck. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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5)  Do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy                               

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbi orowego:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 13 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/465/23 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 
 

6)   Do projektu uchwały  w sprawie przyjęcia „Rocznego programu współpracy 

Gminy Wręczyca Wielka z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust .  3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2024 rok”:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 14 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/466/23 w sprawie przyjęcia „Rocznego 

programu współpracy Gminy Wręczyca Wielka z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, 

o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2024 rok”. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 

 

7) Do projektu uchwały  w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu 

osłonowego „Posiłek dla dzieci i  młodzieży” na lata 2024 -2028: 
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 15 – załącznik nr 2 do protokołu 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/467/23 w sprawie uchwalenia gminnego 

wieloletniego programu osłonowego „Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata 2024-2028. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

8) Do projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek                       

w szkole i w domu” na lata 2024 -2028:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 16 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/468/23 w sprawie w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego                        

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

9) Do projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do udzielenia  wsparcia w formie świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024 -2028: 
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 17 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/469/23 w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do udzielenia wsparcia w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek                   

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

10) Do projektu uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości 

Wręczyca Wielka nazwy „Jaśminowa”:  
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Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 18 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/470/23 w sprawie nadania drodze 

wewnętrznej w miejscowości Wręczyca Wielka nazwy „Jaśminowa”. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

11) Do projektu uchwały  w sprawie nadania drodze wewnętrznej w miejscowości  

Wręczyca Wielka nazwy „Różana”:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 19 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/471/23 w sprawie nadania drodze 

wewnętrznej w miejscowości Wręczyca Wielka nazwy „Różana”. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

12) Do projektu uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej w mi ejscowości 

Hutka nazwy „Dębowa”:  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 20 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/472/23 w sprawie nadania drodze 

wewnętrznej w miejscowości Hutka nazwy „Dębowa”. 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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13)    Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności 

dla Subregionu Północnego Województwa Śląskiego wraz z Progno zą oddziaływania 

na środowisko”:  
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek oznajmił, że projekt uchwały nie był 

omawiany na Komisjach, w związku z tym prosi o wyjaśnienie tej sprawy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Mam pytanie do pracownika, który się tym tematem zajmuje – czy my musimy podjąć tą uchwałę 

dzisiaj, czy możemy ją podjąć w miesiącu grudniu? 
 

Pan Witold Przygoda - pracownik w Urzędzie Gminy Wręczyca Wielka: 

- Z moich informacji wynika, że do końca roku trzeba uchwalić. 

Radny Pan Janusz Ogłaza: 

- W takim razie ja składam wniosek formalny o skierowanie tej uchwały do rozpatrzenia przez 

Komisje. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- I wyłączenie z porządku obrad. 

Radny Pan Janusz Ogłaza: 

- I wyłączenie z porządku obrad. 
 

Wobec zgłoszonego wniosku Radnego Pana Janusza Ogłazy, Przewodniczący Rady Gminy                          

Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności dla Subregionu Północnego Województwa 

Śląskiego wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko” i skierowanie pod obrady Komisji. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 21 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”) przyjęła wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały ws. 

Przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności dla Subregionu Północnego Województwa 

Śląskiego wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko” i skierowanie pod obrady Komisji. 
 

Ad.13. 

             Podjęcie uchwał w sprawach finansowych 
 

             Głosowanie nad projektami uchwał w sprawach finansowych przeprowadził  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek, który wcześniej nadmienił iż w/wym. 

szczegółowo omawiane były na posiedzeniu Komisji. 
 

Następnie przed głosowaniem zwracał się każdorazowo do Rady Gminy o pytania do poszczególnych 

projektów uchwał.  
 

1)     Do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/262/21 Rady Gminy 

Wręczyca W ielka z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie określenia zasad i trybu 

umarzania,  odraczania lub rozkładania na raty spłat należności pieniężnych gminy i  

jej jednostek, do których nie stosuje się przepisów ustawy –  ordynacja podatkowa, 

oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną:  

Pytań nie zgłoszono. 
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

Głosowanie imienne nr 22  – załącznik nr 2 do protokołu 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                     

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/473/23 w sprawie zmiany uchwały nr 

XXVIII/262/21 Rady Gminy Wręczyca Wielka z dnia 25 czerwca 2021 r. w sprawie określenia 

zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłat należności pieniężnych 

gminy i jej jednostek, do których nie stosuje się przepisów ustawy – ordynacja podatkowa, oraz 

warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

2) Do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości:  

Pytań nie zgłoszono. 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 9 

Przeciw – 1 

Wstrzymujących się – 0 

Głosowanie imienne nr 23 – załącznik nr 2 do protokołu 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (9 „za”, 1 „przeciw”,                     

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/474/23 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

3)   Do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok:  

Pytań nie zgłoszono. 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

Głosowanie imienne nr 24  – załącznik nr 2 do protokołu 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                     

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/475/23 w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2021 rok. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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4)    Do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej 

Gminy Wręczyca Wielka na lata 2023-2033:  

Pytanie do projektu uchwały zadał Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

-  Jeżeli chodzi o wykaz przedsięwzięć do WPF-u  -  załącznik nr 2 do uchwały, w poz. 1.1. 2.2. – jest 

przebudowa drogi gminnej ul. Ogrodowej w Kalei. Ta inwestycja miała być realizowana w latach 

2022-2025. Wartość inwestycji 5 676 074,00 zł i jest to w rozbiciu na te 3 lata, a mianowicie w roku 

2023 – ujęła tutaj Pani 200 000,00 zł, w 2024 – 2 700 000,00 zł, w 2025 – 2 797 729,00 zł. Jak 

wiemy ta droga została wycofana z realizacji tegorocznej, dlaczego te 200 000,00 zł jest ujęte? 
 

Odpowiedzi na powyższe pytanie udzielił Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński informując: 

-  Myśmy rozliczyli dokumentację projektową którą wykonaliśmy, plan funkcjonalno-użytkowy, 

który już wszedł do realizacji teraz 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Ale plan funkcjonalno-użytkowy to już był zapłacony kiedyś 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak, ale w WPF-ie zostanie, tylko nie w takiej kwocie 200 000,00 zł, to jest... 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant: 

- Prosiłbym o szczegółowe wyjaśnienie tej sprawy, bo to jest dosyć poważna rzecz. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Dobrze. 
 

Innych pytań do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wręczyca Wielka na lata 2023-2033 nie zgłoszono, wobec czego Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Pan Krzysztof Ocimek poddał przedmiotowy projekt pod głosowanie.  

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 10 radnych 

Za – 9 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 1 
 

Głosowanie imienne nr 25 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (9 „za”, 0 „przeciw”,                       

1 „wstrzymujący się”) podjęła Uchwałę Nr LIX/476/23 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2023-2033. 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

Ad.14. 
 

            Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński udzielił następujących odpowiedzi na wnioski zgłoszone w pkt. 4: 

 

Radnego Pana Krzysztofa Ocimka – potwierdzam, że zakończyło się postępowanie dowodowe                        

w sprawie wydania pozwolenia na użytkowanie, decyzji środowiskowej, realizacji inwestycji                     

w Szarlejce. 
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Na ten moment, zgodnie z dokumentami, z obwieszczeniem, z art. 10 ustawy,  mają możliwość 

strony, będące stronami postępowania zapoznania się z dokumentacją, ewentualnie z wnoszeniem 

jeszcze zastrzeżeń. Wiem, że już część osób uprawnionych się zgłosiła. 
 
 

-  Druga część pytania dotyczyła tego, jakie jest moje stanowisko i co zamierzam z tym zrobić – no 

niestety ze względu na procedurę, nie mogę udzielić takiej informacji publicznie. Zmierzamy do 

wydania ostatecznej decyzji związanej z wnioskowaną zgodą na pozwolenie środowiskowe. 

 

Radnego Pana Michała Hendzlika: 

- Co do zakończenia remontów cząstkowych - one się rzeczywiście zakończyły. Tutaj nasz błąd.                          

Ten odcinek drogi na Bieżeniu, ul. Zielonej – jakoś dziwnie wymknął się ze zlecenia. 

Przy następnym przetargu priorytetowo będzie to uwzględnione do wykonania w pierwszej 

kolejności.  

Radny Pan Michał Hendzlik: 

- Miałbym jeszcze taką prośbę – przy tej ulicy jest jeszcze takie zagrożenie, że bardzo wystawają 

konary drzew. Była mowa, żeby to strażacy usunęli, ale jakoś nie podejmują tam na razie tego. 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak, jednostka nie podjęła. Prowadzimy rozmowy z innymi jednostkami. Mamy też teraz okres,                   

w którym będziemy mogli wycinać i przycinać gałęzie, więc przy określonych procedurach                             

i uzyskaniu zgód, na pewno do tego doprowadzimy przed zakończeniem sezonu zimowego, albo 

zaraz na początku po jego zakończeniu.  

 

Kolejne odpowiedzi Pan Wójta na wnioski Radnych: 

 

Radnego Pana Artura Klorka:  

-   Co do części rozkopanej kanalizacji, ciężko jest mi dzisiaj powiedzieć.  W zależności od tego jak 

będą prowadzone prace. Jeżeli te odcinki dróg nie będą przejezdne, to wiadomo, że nie będziemy 

odśnieżać, ale tam gdzie będzie możliwość wjazdu, firma która wygrała, dysponuje mniejszym 

sprzętem, bo zależało nam na tym, żeby w te mniejsze uliczki, drogi - można jednak wjechać i nie 

było konieczności zawracania jakimś dużym samochodem, czy jakimś zestawem z posypywarką.   

Więc jest duże prawdopodobieństwo na to, że na tych odcinkach nie rozkopanych, także będzie 

prowadzona akcja odśnieżania i posypywania. 

 

Radnej Pani Barbary Bogus: 

- Co do oddania wiaduktu do użytkowania – tutaj już częściowo odpowiedź złożyła Pani Starosta 

Zdzisława Kall. Z informacji, jakie ostatnio mieliśmy od dyrektora, wynikało, że odbiór końcowy                    

i oddanie do użytkowania nastąpi w okresie od 5 – 15 listopada.  

14 listopada przywieziono zapory, są stawiane, zdejmowane – ciężko powiedzieć na ten moment, nie 

mamy końcowej informacji. Myślę, że do czasu uzyskania chociażby tego pozwolenia                                  

i akceptacji technicznych warunków, a mamy zastrzeżenia, obawy, które zgłaszaliśmy od początku, 

że ze względu na wysokość i długość najazdu i zjazdu przy tym wiadukcie w okresie zimowym, 

kiedy jeszcze wilgoć i warunki atmosferyczne będą powodowały gołoledź, sam wjazd i zjazd z tego 

wiaduktu będzie albo nie możliwy, jeżeli chodzi o wjazd, albo zjazd będzie niesłychanie 

niebezpieczny. Więc dochodzą te dodatkowe nasze zastrzeżenia i warunki, które składaliśmy 

odnośnie dodatkowych zabezpieczeń i możliwości tak przygotowania nawierzchni, aby ona 

rzeczywiście była bezpieczna dla użytkowników ruchu. Tym bardziej, że z naszej inicjatywy, tutaj 

wspólnie ze Starostwem doszło do budowy chodnika na tej obwodnicy, tak, aby bezpiecznie 

mieszkańcy, szczególnie dzieci przechodzące z autobusów, w jedną i drugą stronę, mogły korzystać, 

żeby nie chodziły po jezdni, ale uważamy, że rozpędzony TIR nie będzie patrzył, czy to jest chodnik 

czy nie chodnik i naprawdę jest to dość niebezpieczne.  

 



-  28  - 

 

Mamy też zgłoszenia od mieszkańców, co do niedokończenia pewnych inwestycji. Czekamy na 

termin zgłoszenia zakończenia prac. Wtedy będziemy się mogli odnieść do wszystkich zastrzeżeń.                     

Także myślę, że ten planowany nawet, jeżeli jest jakiś termin planowany do końca roku oddania tego 

wiaduktu, także ze względu na te nasze i mieszkańców zastrzeżenia, może się jeszcze przedłużyć. 
 

Radnego Pana Janusza Ogłazy: 

- Co do uregulowania ruchu na drogach Odróbki i Nadrzecznej – znaki drogowe zostały zdjęte                      

w związku z prowadzoną inwestycją i pracami. Ani jedna, ani druga inwestycja jeszcze nie jest 

zakończona. Jeśli chodzi o Odróbki - jest problem z jedną z działek, przejścia wodociągu, który 

okazało się jest własnością Parafii i z tego co wiem, to do porozumienia doszło między wykonawcą                   

a Parafią. Jeżeli chodzi o Nadrzeczną – prace są kończone w dniu dzisiejszym i po zakończeniu prac, 

będą przywrócone znaki w takim stanie faktycznym, jakie były.  Nie planowaliśmy, nie zgłaszano 

żadnych zmian organizacji ruchu na tych drogach. Jeżeli ten stan faktycznie miałby być zmieniony na 

prośbę radnych czy mieszkańców, to prosiłbym o taką informację. 

Aczkolwiek myślę, że droga Odróbki, mimo, że jest z nową nawierzchnią, no to jednak ruch 

dwustronny na tej drodze chyba mijałby się z jakimś zdrowym rozsądkiem, bo w pewnych odcinkach 

po prostu nie da się tam nawet dwóch osobówek, żeby ze sobą się wyminęły, więc ten stan rzeczy 

zostanie zachowany. Także od Parafii w stronę Małej Wręczycy zostanie zachowany ruch 

jednokierunkowy 
 

Radnego Pana Janusza Ogłazy: 

- Jeśli mówimy o stanie, który był zanim zostało to, te prace... 

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Znaczy, mówimy o mieszkańcach. Dla mieszkańców tak, dla pozostałych użytkowników... 
 

Radnego Pana Janusza Ogłazy: 

- Czyli z dwóch stron zakaz ruchu, który nie dotyczy tylko i wyłącznie mieszkańców ul. Nadrzecznej 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Dokładnie. Tak jak było przed rozpoczęciem prac. 
 

Następnie o głos poprosił Radny Pan Michał Hendzlik: 

- Panie Wójcie ja miałbym jeszcze prośbę - jeżeli byłby ten przetarg organizowany w przyszłym roku 

na remont dróg, jeszcze wziąć ulicę Brzozową, ponieważ ona została całkowicie rozmyta. Tam 

praktycznie nie ma drogi. Tam jest szutrowa droga, ale została późno uwalcowana i tłuczeń który był 

nawieziony jest rozmyty, praktycznie nie ma drogi.  
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- My dokonaliśmy analizy tego. Rzeczywiście mieszkańcy wnioskowali o to, żeby tą drogę zrobić. 

My ją zrobiliśmy. Do czasu kiedy było błoto, był problem z błotem. Jak wykorytowaliśmy, to 

okazuje się, że teraz wyprofilowanie tej drogi powodowałoby zalewanie działek. Myślę, że remont, 

czyli dosypanie tego kamienia nie wiele zmieni. Raczej jest tam konieczność wykonania ekspertyzy                    

i dokonania jakichś prac związanych z zapewnieniem odprowadzania wody, czy jakiegoś rowu, czy 

studni chłonnej, bo nasypanie kamienia – to on za chwilę dalej pójdzie w grunt i na tym zaniżeniu ta 

woda przy większych opadach zawsze będzie stała. Także tutaj szukamy rozwiązania, gdzie 

odprowadzić wody gruntowe z tej drogi. Tym bardziej, jeżeli w przyszłości rzeczywiście, realizując 

dalsze etapy, byłby tam pomysł na nakładkę asfaltową, to już całkowicie spowodowałoby zalewanie  

posesji mieszkańców. 

 

Na tym Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński zakończył udzielanie odpowiedzi na wnioski Radnych. 
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Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy, czy odpowiedzi Pana Wójta satysfakcjonują Państwa 

Radnych, nikt nie zabrał głosu. 

 

 

Ad. 15. 
 

            Zamknięcie obrad LIX sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

                                                                                                             

            W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący o godz. 14.32                

dokonał zamknięcia LIX sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, dziękując wszystkim 

obecnym za przybycie.  
 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 
 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Rady Gminy                                              

 

Urszula Rokosa                                                                                   Marek Prubant 


